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Samtliga kommunala monopoltaxor har under lång tid höjts betydligt mer än den generella 
prisutvecklingen i samhället. Detta finns väl dokumenterat i de s k Nils Holgersson-rapporterna och 
undersökningar från bl a KTH. Eftersom det pågått så länge är belastningen på hushållens ekonomi 
idag avsevärd. Riksrevisionen har granskat problemet principiellt och konstaterar att eftersom 
avgifterna i normalfallet sätts med full kostnadstäckning och till stor del utan konkurrens med andra 
aktörer, saknas omvandlingstryck. Detta är alltså ett generellt problem och ingenting som gäller 
Tyresö på något särskilt sätt. Alla kommuner kan gömma sig bakom att just deras kommun inte är 
värre än andra kommuner. Men samtidigt måste enskilda kommuner orka gå i spetsen för att 
hantera detta problem. 
Vid varje enskilt taxebeslut saknas vanligen förutsättningar att hantera detta problem. Vad som 
behövs är en utvecklad intern styrning som adresserar detta problem systematiskt. Vi kan notera från 
de år vi nu följt Tyresö kommuns budgetarbete att taxehöjningar närmast hanteras som 
informationspunkter som inte utsätts för den granskning som kostnader i den skattefinansierade 
verksamheten gör. Riksrevisionen har pekat på möjligheterna att tillämpa de produktivitetsdrivande 
principer som finns i det statliga budgeteringssystemet. 
Det vi kristdemokrater skulle önska är att Tyresö kommun försöker utveckla en intern styrning som 
ökar möjligheterna till en rimlig produktivitetsutveckling i de avgiftsfinansierade verksamheterna och 
därmed långsiktigt lägre kostnader för hushållen. Ett första steg i den riktningen är att kommunen 
börjar göra samma typ av produktivitetsavdrag som statliga myndigheter gör sedan lång tid tillbaka. 
Vi yrkade därför på att taxan skulle höjas med 5% istället för de föreslagna 7%. De två procenten 
däremellan får hanteras med ökad produktivitet. 
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